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Voorwoord

Een nieuw jaar een nieuwe look. Zoals u ongetwijfeld gezien hebt, is 
de voorkant van uw bulletin geheel vernieuwd. Naast de nieuwe naam 
Connect2U, die door u is verkozen, heeft Willeke Brandsma,in opdracht 
van de redactie, een aantal ontwerpen gemaakt voor een geheel 
vernieuwde look. Het resultaat is naar onze mening zeer geslaagd. We 
willen haar op deze plaats hiervoor nogmaals hartelijk voor bedanken.

Het politieke werk heeft in de afgelopen periode niet stilgelegen. Veel 
onderwerpen in onze stad vragen de aandacht van de fractie. Ik noem 
er een paar: een tramlijn, Meerstad, de N361, verhuizing van de dienst 
SOZAWE en een nieuwe burgemeester. 
In dit bulletin ook een verslag van het werkbezoek wat de fractie heeft 
gebracht aan de dienst DIA. Een goed en steeds efficiënter werkende 
dienst die onder andere zorgt voor het verstrekken van paspoorten en 
rijbewijzen en daarnaast de gemeentelijke belastingen int.  
De fractie is inmiddels weer versterkt. Het nieuwste fractielid stelt zich 
in dit infobulletin voor.

Tenslotte nog het volgende. We zijn nog een jaar verwijderd van de 
volgende gemeenteraadsverkiezingen. Het campagneteam heeft zeer 
dringend de behoefte aan versterking. Vandaar nogmaals een oproep 
aan een ieder om zich aan te melden als lid van het campagneteam.  Dit 
ook omdat ondergetekende vanwege het werk naar elders in het land zal 
verhuizen. 
Het draaiboek ligt klaar, de eerste financiële actie zal binnenkort van 
start gaan. U als lid van de ChristenUnie wordt als eerste gevraagd een 
gift te geven. In dit blad zit een brief en acceptgiro bijgevoegd. 
Van harte aanbevolen!

Namens de redactie een vriendelijke groet,

Sander Huisman
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Van het bestuur

Energie

Heerlijk! Vindt u ook niet? De dagen worden weer langer. Het is langer 
licht en de natuur staat in de startblokken om in geuren, kleuren en 
gezang de lente in te luiden. Op de één of andere manier geeft het 
energie. Daar kan geen Essent, Eneco of Electrabel tegen op.

Die energie kunnen we zeker gebruiken als opmaat voor de 
aanstaande verkiezingen. De draaiboeken zijn uit de kast gehaald. 
Het campagneteam is gestart met het uitdenken van de campagne, 
de selectiecommissie en kandidatenlijst zal worden samengesteld en 
gesprekken gaan worden gevoerd. Als bestuur willen we graag uw stem 
horen! Noteer daarom alvast de ledenvergadering van D.V. 11 juni in 
uw agenda. Wilt u zelf meedraaien in het bestuur of campagneteam 
of kent u mensen, laat het ons weten. Versterking is zeer welkom! 

Uw mening wordt ook gevraagd op onze site groningen.christenunie.nl 
middels een kleine enquête.  Vul hem in! Heb u niet de mogelijkheid om 
deze site bekijken, laat het ons dan weten en we sturen we de enquête 
op.

Het is weer langer licht. Ook de opmaat naar het paasfeest. We mogen 
weten dat Jezus Christus voor ons gestorven is en opgestaan. Hij wil Het 
Licht zijn in ieders leven. De Levensbron vol energie.

Hartelijke groet namens het bestuur,

Peter van der Wal
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Uit de fractie maart 2009

Van de fractie
We hebben een prima opvolger gevonden voor Jasper van der Horst: 
Edward Koopmans zal zich de komende tijd bezighouden met de 
raadscommissie Financiën en Veiligheid. Hij heeft reeds enkele jaren 
ervaring opgedaan in de Denktank (zie elders in dit nummer) en we 
hebben er alle vertrouwen in dat hij in de voetsporten van Jasper zijn 
beste krachten aan het politieke werk van de fractie zal geven. Ook 
vanaf hier nogmaals van harte welkom. Met ingang van 1 april a.s. zal 
Sander Huisman de fractie verlaten. Een gevoelig verlies, want naast 
het feit dat hij een zeer beminnelijk mens is, was hij gedurende een 
flink aantal jaren, volgens mij sinds 2002, de verbinding tussen de leden 
en de fractie middels ons infobulletin. Daarnaast heeft hij meerdere 
functies vervuld: hij was belangrijk lid van het promotieteam, maker 
van vele persberichten voor de fractie en de laatste jaren voorzitter van 
onzer grote fractievergaderingen. Als student bij ons begonnen, maar 
een baan liet na zijn studie niet lang op zich wachten. Het werd de 
Belastingdienst. Zijn werkgever wil hem graag in Amsterdam hebben en 
hij reist al veel op en neer. Hoewel het van beide kanten moeilijk is om 
afscheid te nemen, hebben we de knoop toch maar doorgehakt. Sander, 
onze hartelijke dank voor aaaallllllllles wat je voor ons hebt gedaan. 
We wensen je Gods zegen toe voor de toekomst. Momenteel zijn we in 
gesprek over opvolging en hopelijk hoort u daar de volgende keer meer 
over.

Op zoek naar een nieuwe burgemeester
In de raadsvergadering van december 2008 heeft onze huidige 
burgemeester Jacq. Wallage te kennen gegeven dat hij met ingang van 
1 juli 2009 zijn ambt wenst neer te leggen. Hij is 62 jaar en heeft de stad 
sinds 1998 gediend op een prima manier. We vinden het heel jammer 
dat hij vertrekt, maar gunnen hem een rustiger fase in zijn leven. Ruim 
38 jaar heeft hij het openbaar bestuur gediend, eerst als raadslid en 
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wethouder in Groningen, daarna als Tweede Kamerlid, staatssecretaris  
en fractievoorzitter van de PvdA in Den Haag. Wij gunnen hem en Fransien 
een goede tijd na 1 juli a.s. Het betekent dat de stad op zoek moet naar 
een nieuwe burgemeester. Dat is ondertussen al stevig begonnen. Er is 
een traject geweest: Stad zoekt burgemeester, waarbij de inwoners van 
de stad suggesties mochten doen waar de nieuwe burgemeester aan 
moet voldoen. Een website met filmpjes en een actiedag op 7 februari jl. 
ondersteunden dit initiatief. Op 25 februari is in de raad in aanwezigheid 
van de Commissaris van de Koningin een profielschets opgesteld. Nu 
wordt er een advertentie geplaatst in de Staatscourant en zal de eerste 
selectie door de CdK plaatsvinden. Daarna mag de Vertrouwenscommissie, 
bestaande uit de 9 fractievoorzitters, aangevuld met adviseurs wethouder 
De Vries en gemeentesecretaris Bakker, gesprekken voeren met geschikte 
kandidaten. Er volgt dan een voorstel voor twee kandidaten waarover de 
gemeenteraad in beslotenheid vergadert, waarna in de openbaarheid de 
nummer 1 wordt vastgesteld. Hopelijk is de nieuwe burgemeester begin 
juli bekend. Het zal nog een flink drukke periode opleveren. Ik  zal u 
inhoudelijk niet op de hoogte kunnen houden, want de hele procedure is 
vanaf de advertentie vertrouwelijk.

Stopverbod scholen
Het college is bezig met het uitvoeren van een stopverbod bij alle 
basisscholen, wat inhoudt dat er van maandag tot en met vrijdag van 
08.00 – 16.00 uur geen auto’s mogen stoppen voor de ingang van de 
school. Het stopverbod is bedoeld als één van de maatregelen om de 
omgeving van scholen verkeersveiliger te maken. Als fractie hebben wij 
nog wel in een discussie met de raad ingebracht of deze maatregel niet 
te rigide is; immers de ene verkeerssituatie is de andere niet. Echter, 
onze fractie heeft geconcludeerd dat verkeersveiligheid meer gebaat is 
bij uniforme regels dan overal verschillende regels. Immers, je bereikt 
bij het hanteren van verschillende regels nog moeilijker het effect wat je 
bereiken wilt nl. een verkeersveilige omgeving voor basisschoolkinderen. 
Opgemerkt zij dat de uitvoering van de maatregelen gaat duren t/m 2011 
en dat in elke schoolomgeving overlegd wordt met de direct omwonenden 
en betrokkenen over de invulling van de verkeersveilige maatregelen.

Verkeer
Er spelen binnenkort een tweetal zeer actuele discussies op het gebied 
van verkeer, waar wij als fractie op het moment van schrijven van deze 
bijdrage nog niets extra inhoudelijks over kunnen zeggen omdat óf alle
informatie nog niet beschikbaar óf omdat de fractie er inhoudelijk nog 
niet over gesproken heeft. Het betreft de volgende dossiers:
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Zuidelijke Ringweg•	
Van dit dossier hebben wij tot op heden aldoor aangegeven om 
tot het moment van het moeten voorleggen van een bestuurlijke 
voorkeursvariant aan de minister, alle varianten “op tafel te 
houden”. Voor meer informatie over deze varianten verwijzen wij 
u graag naar de website: http://www.ringgroningen.nl.
inleiding Uiteraard verneemt u in een volgend informatiebulletin 
meer over de inhoudelijke afwegingen van de fractie over één of 
meerdere varianten.

De regiotram•	
Het voorkeurstracé is bekendgemaakt. Als inwoner van Groningen 
kunt u daarop reageren van 23 februari 2009 t/m 23 maart 
2009.  Voor meer informatie verwijzen wij u naar de website 
www.regiotram.nl waar u alle informatie over de voorstellen kunt 
vinden. Voor het vervolg van het politieke debat hebben wij op 
onze website al eerder aandachtspunten geformuleerd waarmee 
wij de stukken gaan beoordelen, te weten: maximale ontsluiting 
binnenstad, grote bezoekerstrekkers aandoen of naderen, 
adequate ontsluiting stadswijken/woonwijken, mogelijkheid tot 
intensivering/maximalisering en geen auto-infarct (zie tevens 
onze website voor nadere verklaring van deze aandachtspunten). 
Ook voor dit dossier geldt dat wij ons hier nog nader op beraden, 
maar u kunt uw reactie in ieder geval kenbaar maken bij het bureau 
Regiotram en uiteraard ook bij de fractie van de ChristenUnie.

Voor vragen en/of opmerkingen zijn wij als altijd bereikbaar via tel. 
050 – 3130744, via de mail christenunie@raad.groningen.nl of via onze 
website: www.groningen.christenunie.nl 

Namens de hele fractie,                    

David de Jong en    
Inge Jongman – Mollema                  
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Raadsfractie ChristenUnie bezoekt DIA

De gemeenteraadsfractie van de ChristenUnie bracht op maandag 19 
januari een twee uur durend bezoek aan de DIA. De delegatie bestond in 
totaal uit negen personen: raadsleden én medewerkers. De ChristenUnie 
wilde preciezer te weten komen wat onze dienst allemaal doet.  
   
Om 16.00 uur verwelkomden directeur Publieke Dienstverlening Erik 
van der Laan en hoofd Publiekszaken Rob Snitjer de raadsleden in 
onze publiekshal. Ze gaven een rondleiding door de hal en lieten de 
paspoortkamer zien. Vervolgens meldde ook algemeen directeur Jan 
Imholz zich bij het gezelschap voor een kijkje in het Klant Contact Centrum.  
   
Hoofd Burgerzaken Richard Korf toonde de gasten hierna de kluis op de eerste 
verdieping waarin zijn afdeling akten van de burgerlijke stand bewaart. 
Ook spoorden ze de akten op van enkele in de stad geboren raadsleden.  
   
Projectleider Huisvesting Eltjo Döling en Jan Imholz gaven verder 
nog een korte rondleiding door de rest van het gebouw. Daarbij 
lichtten ze de plannen voor revitalisering van de Kreupelstraat toe.  
   
Om 16.40 uur volgde een presentatie van de structuur van de DIA in 
de Hoorzittingszaal. Ook directeur Facilitaire Dienstverlening Jacques 
Waindrich was hierbij aanwezig. De directie vertelde onder meer over 
Belastingen, Burgerzaken en het concernprogramma Stad & Stadhuis. 
Hoewel de raadsfractie de hoofdlijnen goed kende, toonde ze zich 
onder andere verrast over de vele belastingvormen die de DIA int.  
   
De ChristenUnie sprak haar waardering uit voor de verzorgde ontvangst. 
Ze hadden een goed beeld van de producten en diensten gekregen die 
de DIA levert.

(Bron: intranet gemeente Groningen; met toestemming van DIA 
overgenomen)
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Denktank beëindigd

In 2006 heeft de fractie besloten om een denktank in het leven te roepen. 
De bedoeling ervan was om, los van de waan van de dag, intensiever na 
te denken over zaken die van belang zijn voor christelijke politiek in een 
grote stad. Bij de aanvang waren bijna tien leden betrokken, deels uit de 
vorige steunfractie en enkele nieuwe. Meerdere onderwerpen passeerden 
de revue, waaronder de Zuiderzeelijn, maar ook schuldhulpverlening. Er 
werd enkele malen per jaar gestudeerd, besproken en gerapporteerd 
aan de fractie. Waarom dan nu toch een einde aan deze vorm van 
politieke werkzaamheden. Een belangrijke reden is dat het erg moeilijk 
bleek om met de rapporten in de hand daadwerkelijk zaken aan de orde 
te stellen, of omdat de zaak te ingewikkeld was, of omdat de realiteit 
de plannenmakerij alweer had ingehaald. Daarnaast was er een groot 
verloop in het ledenbestand. Vaak werden wel weer nieuwe mensen 
bereid gevonden mee te werken, maar dat duurde voor enkelen toch 
maar relatief kort. Toen bij de laatste oproep geen aanmeldingen meer 
kwamen hebben we besloten de stekker eruit te trekken. 
Namens de fractie willen we allen die aan de denktank hun bijdrage hebben 
geleverd heel hartelijk danken. Eén van de leden, Edward Koopmans, is 
ondertussen lid geworden van de steunfractie. Hij ondersteunt David de 
Jong voor Financiën en Veiligheid. Elders meer daarover.

Namens de fractie,

David de Jong
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ChristenUnie in de staten

Stad en provincie: samen op één spoor?

Als Statenlid iets schrijven in het Infobulletin van ChristenUnie stad 
Groningen / Hoogkerk is niet moeilijk. Dit jaar zijn er in Provinciale 
Staten flink wat onderwerpen aan de orde die de Stad raken, zoals het 
tracé van de N361 naar Winsum en de Zuidelijke Ringweg.

Nu wil ik het hebben over de plannen voor de RegioTram, waarover de 
Staten op 25 feb jl. in een informatiebijeenkomst nadere toelichting 
hebben ontvangen. In deze plannen van Stad en provincie wordt in totaal 
700 miljoen geïnvesteerd in het spoor in de provincie en in de aanleg 
van 2 tramlijnen die aansluiten op het spoor. De plannen moeten een 
verwachte groei van mobiliteit van 40% in 10 jaar in goede banen leiden. 
Aantrekkelijk openbaar vervoer, minder files en minder stinkende bussen 
in en rond de Stad is het doel. 
Onze fractie vindt het heel positief dat er zoveel geld beschikbaar is voor 
aanleg en 
uitbreiding van het openbaar vervoer in onze regio. 

Aan het concept kleven ook wel nadelen, bijvoorbeeld dat Stadjers vaker 
moeten overstappen, omdat de bussen uit het stadshart verdwijnen en 
dat trams elkaar passeren in smalle straten. Ook zijn er nog veel punten 
die om een antwoord vragen. Zullen de positieve effecten inderdaad 
optreden en zijn deze in verhouding met de zeer hoge kosten? Rijdt de 
tram na 2020 echt wel door naar de regio? Wat is de omvang van de 
risico’s?
De  kosten zijn gebaseerd op ramingen, maar er kunnen vele risico’s 
zijn, zoals onverwacht noodzakelijke bodemsaneringen, archeologische 
vondsten, verzakkingen. Er zijn wel afspraken gemaakt over de verdeling 
van dit soort risico’s tussen Stad en provincie, maar de vraag wie de 
risico’s van exploitatie draagt en hoe groot deze zijn is nog helemaal niet 
beantwoord. De stuurgroep die de plannen heeft gemaakt heeft daarom 
besloten dat er een zogenaamde terugvaloptie moet worden uitgewerkt 
die kan worden vergeleken met het verder uit te werken plan van de 
RegioTram. Deze terugvaloptie gaat uit van alleen maar bussen met 2 
extra transferia.

Onze fractie vindt het goed dat er een terugvaloptie wordt uitgewerkt. 
Immers, het gaat in dit plan om veel geld dat je maar één keer kunt 
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uitgeven; dan is het nodig dat verschillende opties kunnen worden 
vergeleken. Maar we zijn ook van mening dat de terugvaloptie wel als 
een volledig alternatief moet worden uitgewerkt naast het tramconcept 
en niet alleen als een soort nooduitgang. We hebben het college gevraagd 
in dit alternatief ook een systeem van trolleybussen mee te nemen. De 
voordelen van trolleybussen zijn duidelijk: ze stinken niet, hebben geen 
rails nodig en zijn goedkoper en flexibeler.

De voorlopige besluitvorming in raad en Staten zal voor de zomer 
plaatsvinden; definitieve besluitvorming is rond de jaarwisseling gepland. 
De beide fracties van de ChristenUnie zullen elkaar in de komende tijd 
vast weten te vinden bij de beoordeling van de plannen. 
Ik verwacht ook dat veel ChristenUnie-stemmers de fracties weten te 
vinden om hun opvattingen en meningen over dit onderwerp kenbaar te 
maken via e-mail, website of telefoon.

Roel Stevens, 
Statenlid ChristenUnie provincie Groningen
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Voorstellen…

Via deze (eerste) Connect2U wil ik me graag voorstellen aan iedereen 
die mij nog niet kent. Mijn naam is Edward Koopmans, ik ben 36 jaar en 
getrouwd met Petra. Samen zijn wij lid van de Christelijk Gereformeerde 
Kerk in Groningen. Ik ben opgegroeid in Leeuwarden en in 1991 in 
verband met mijn studie naar Groningen verhuisd. Tegenwoordig werk 
ik als software-testengineer bij New Nexus, een ICT-dienstverlener uit 
Tynaarlo. In mijn vrije tijd luister ik veel naar muziek en rijd ik graag 
motor.

Na enkele jaren deel te hebben uitgemaakt van de Denktank ben ik sinds 
begin van dit jaar steunfractielid. Met het vertrek van Jasper van der Horst 
was er een vacature ontstaan voor de portefeuille Financiën&Veiligheid, 
die ik sindsdien met veel plezier vervul. De aan de orde komende 
onderwerpen kennen een grote verscheidenheid en beperken zich zeker 
niet alleen tot overzichten van kosten en baten.

Met de gemeenteraadsverkiezingen van 2010 in aantocht gaan we met 
z’n allen een druk jaar tegemoet. Ik ben blij om als steunfractie-lid aan 
de voorbereidingen hiervan bij te kunnen dragen en ik hoop een nuttige 
bijdrage te kunnen leveren aan de CU-politiek in de stad Groningen.

Edward Koopmans



14

Gedoogbeleid 

Bij een spreekbeurt voor de Hanzehogeschool met als onderwerp 
gedogen en paddo’s heb ik onderstaande bijdrage geleverd; 
aangezien het een interessant en actueel onderwerp is, heeft de 
fractie het toegezonden aan de redactie van het Infobulletin. 

1. Gedogen is wel: niet-handhaven, maar niet: toestaan
Wanneer gedrag wordt gedoogd, bedoelen we dat een verbod niet wordt 
gehandhaafd. Dat doet niets af aan het verboden karakter van de gedraging. 
Verbieden en handhaven zijn verschillende dingen, die gemeenschappelijk 
hebben dat de overheid er exclusief over gaat. De vraag of een handeling 
moet worden verboden, is daarom een andere (c.q. een eerdere) vraag 
dan of een handeling moet worden gedoogd. Wanneer iemand voor 
een handeling die normaliter wordt gedoogd, toch wordt vervolgd of 
aangesproken, dan blijft die persoon in beginsel strafbaar c.q. boetewaardig 
(zij het dat de eis van gelijke behandeling dan roet in het eten kan gooien). 
 
2. Gedogen is niet zo raar
Dat een verbod niet wordt gehandhaafd, is vrij normaal. Zou ieder 
verbod worden gehandhaafd, dan zou dat tot een onaanvaardbare 
belasting van politie, justitie en andere instellingen leiden. 
Immers, het is onmogelijk om bij elk verkeerslicht een agent neer 
te zetten die checkt of je door rood rijdt, het is onmogelijk om elke 
snelheidsovertreding te bekeuren, nou ja, vult u zelf maar in…….(Overigens 
las ik gisteren in de krant dat een agent was betrapt op wildplassen 
door een jongen met een mobiele camera maar dit is dus eigenlijk de 
omgekeerde wereld van handhaven…). Naast dit praktische argument om 
niet overal en altijd te handhaven kan er nog een inhoudelijk motief voor 
niet-handhaven zijn: het enkele feit dat iets verboden is, betekent niet 
noodzakelijkerwijs dat je repressief optreedt tegen schenders van het 
verbod. Soms kan het nuttig zijn af te zien van handhaving, bijvoorbeeld 
omdat de overtreder door andere omstandigheden al gestraft is, of omdat 
het sop de kool niet waard is.

Ten aanzien van het gewone strafrecht (diefstal, zedenmisdrijven, 
vandalisme) zijn dat meestal incidentele afwegingen: in dit geval heeft 
vervolging van een verdachte geen zin, omdat het handhavingsbelang 
niet opweegt tegen de maatschappelijke en financiële kosten. Wanneer 
gedoogd wordt, is er sprake van een structureel/categorisch niet 
handhaven. Argumenten daarvoor zijn bijvoorbeeld: 
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vooruitlopen op toekomstige wetgeving (anticipatie: het is •	
onzinnig om eind december nog te beboeten voor iets wat vanaf 
januari zal zijn toegestaan); 
er is een zwaarwegend belang dat handhaving voorlopig •	
onwenselijk maakt (verwijdering van mensen die wonen in een 
pand dat volgens het bestemmingsplan geen woonbestemming 
heeft leidt ertoe dat mensen dakloos worden gemaakt, hetgeen 
onevenredig is);
de benodigde inzet van handhavingspersoneel is onverantwoord •	
omdat ze ergens anders beter kunnen worden ingezet (heb je 
niets beters te doen?); 
de vrees dat handhaving leidt tot onaanvaardbare verstoring van •	
de openbare orde (vrees voor volkswoede ); om gewenning aan 
het nieuwe verbod mogelijk te maken gaan we voorlopig gedogen 
om later te beboeten (denk aan het verbod om te roken in de 
horeca: de eerste maanden werd slechts gewaarschuwd, pas 
later beboet).

 
Wat mij betreft, kunnen de argumenten van het zwaarwegende andere 
belang, de gewenning en anticipatie aanleiding zijn om te besluiten een 
verbod als zodanig overeind te houden, maar in ieder geval voorlopig 
van handhaving af te zien. Schaarste van handhavend personeel 
kan slechts tijdelijk een argument zijn, idealiter wordt de beslissing 
om te gedogen afhankelijk gemaakt van de gedraging waar het 
om gaat en niet om de externe factoren. Als men structureel meent 
dat de inzet van personeel niet gerechtvaardigd is, moet worden 
overwogen of de gedraging überhaupt verboden zou moeten zijn. 
 
4. ChristenUnie en gedogen
Ik denk dat de ChristenUnie zich sterk moet maken voor een 
geloofwaardige maar ook beschermende overheid. Wie gedoogt, loopt 
het risico zijn eigen geloofwaardigheid te ondermijnen. Waarom zou ik 
me wel aan het verbod om huisvuil voor 6 uur aan de weg te plaatsen 
houden als ik straffeloos het wildplasverbod kan overtreden? Anders 
geformuleerd: mag ik er van uit gaan dat ik niet benadeeld wordt als 
ik me aan het verbod houd, terwijl mijn buurman profiteert van zijn 
ongehoorzaamheid? De roep om gedogen zou, wat mij betreft, in de 
eerste plaats moeten worden gezien als een oproep om na te gaan of 
het verbod als zodanig moet worden gehandhaafd. Aan de andere kant 
moet de ChristenUnie zich ook sterk maken voor een beschermende 
overheid: handhaven om het handhaven is een navelstaarderige 
regentenmentaliteit. De vraag moet, wat mij betreft zijn: in hoeverre 
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is de gemeentelijke samenleving als geheel en de betrokken individuen 
gebaat met handhaving van regels? Als van die regels geen baat te 
verwachten is, moeten ze uit de weg geruimd. Als vanwege bijzondere 
omstandigheden (anticipatie, aanpassing of onevenredigheid) handhaving 
navelstaarderij wordt, is er aanleiding en ruimte om te gedogen. 
 
5. ChristenUnie en drugs en paddo’s
Ik kan niet met de deur in huis vallen over de paddo’s zonder iets te 
vertellen over ons standpunt over softdrugs in bredere zin.

Het Nederlandse gedoogbeleid voor softdrugs heeft tot een •	
bizarre constructie geleid. Volgens de wet is de handel in cannabis 
verboden, maar ‘coffeeshops’ worden in alle openheid gedoogd, 
met alle gevolgen van dien (het zogeheten achterdeurprobleem 
en voordeurprobleem). Inmiddels is overduidelijk dat het 
gedoogbeleid softdrugs niet uit de sfeer van de criminaliteit heeft 
kunnen halen, maar druggebruikers samen met burgers die 
overlast ervaren, juist in de kou heeft laten staan. De leeftijd 
waarop jongeren kennis maken met softdrugs is verontrustend 
laag: 7% van de 13-jarigen heeft softdrugs gebruikt. Het aantal 
cannabiscliënten in de verslavingszorg neemt toe. Bij jongeren 
gaat cannabisgebruik gepaard met hersenbeschadiging, 
agressief en delinquent gedrag en met schoolproblemen. 
Al die jongere en oudere verslaafden hebben ouders of andere 
familieleden die met hen slachtoffer zijn van hun verslaving. 
Het gedoogbeleid ondermijnt de samenleving. Door softdrugs 
te gedogen maakt de overheid zich mede verantwoordelijk 
voor een gebruikerscultuur waarvan de zwakken in onze 
samenleving de dupe zijn. Een overheid die niet ingrijpt, laat 
mensen moedwillig de vernieling ingaan. Ook veroorzaken 
gebruikers veel overlast. Een duidelijk afsprakenkader met 
gemeenten, scherpere vervolgingsrichtlijnen en intensivering 
van verplichtende afkickprogramma’s is geboden. Het 
drugsbeleid verdraagt geen ‘dubbele boodschappen’. 

De ChristenUnie is dus tegen het gedoogbeleid, coffeeshops en 
growshops moeten gesloten worden. Het gedoogbeleid wordt op 
onze site een “bizarre constructie” genoemd, waarvan het volgens 
ChristenUnie inmiddels duidelijk is dat het softdrugs niet uit de 
sfeer van de criminaliteit heeft kunnen halen. De ChristenUnie 
maakt zich zorgen om de jonge leeftijd waarop jongeren in 
aanraking komen met softdrugs. Als kwalijke gevolgen noemt ze 
hersenbeschadiging, agressief en delinquent gedrag.  In dit licht 
bekijken wij ook de paddo’s, zo blijkt al in maart 2007 in debatten 
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dat een meerderheid van de Tweede Kamer de verkoop van paddo’s 
wil verbieden. De ChristenUnie is altijd voorstander geweest van 
het verbod op paddenstoelen die hallucinaties veroorzaken. Maar 
ook landelijk zijn de CDA, VVD en PVV zijn nu van mening dat 
het verbod op de paddenstoelen die hallucinaties veroorzaken, 
in de Opiumwet opgenomen moet worden. In tegenstelling 
tot de verkoop van gedroogde paddo’s, zijn verse paddo’s vrij 
verkrijgbaar in Nederland. Aanleiding voor het oplaaien van de 
discussie rond het gebruik van de paddestoelen is de dood van 
een Frans meisje. Het zeventien jarige meisje sprong in 2007 
van een brug in Amsterdam en overleed. Haar ouders stellen de 
Nederlandse staat hiervoor verantwoordelijk. Volgens hen was 
het meisje niet suïcidaal en pleegde ze zelfmoord onder invloed 
van de hallucinerende paddenstoelen die legaal in Nederland te 
verkrijgen zijn.  Tja, en daar sta je dan als overheid………

 
Hoewel het duidelijk is dat het gebruik van paddo’s een enorm effect 
heeft op mensen en er een verbod moet komen op de verkoop ervan, 
meent Ed Anker, fractielid van de ChristenUnie dat de Nederlandse 
Staat niet verantwoordelijk gehouden kan worden voor de dood van de 
17-jarige. Uiteindelijk is de gebruiker zelf verantwoordelijk. Wel betreurt 
de ChristenUnie dit incident zeer en dit soort drama’s mogen zich niet 
herhalen. Daarom vindt de partij het van belang dat er snel actie wordt 
ondernomen ten aanzien van de wetgeving rond (de verkoop van) 
paddo’s. Dat verbod is na vele discussies gekomen en zo kom ik bij het 
laatste punt: 

5. De gemeenteraad is niet persé de aangewezen figuur om te 
besluiten over gedogen van paddo’s
Specifiek voor paddo’s vraag ik me af of de gemeente(raad) wel de 
bevoegde instantie is om gedoogbeslissingen te nemen. De regering 
heeft per 1 december 2008 paddo’s op de lijst van verboden middelen 
in de zin van de Opiumwet geplaatst. Het ligt voor de hand dat degene 
die verbiedt, ook de aangewezen figuur is om te besluiten over 
gedogen. Gemeenten moeten niet naar eigen inzicht gaan shoppen in 
rijksbeleid, behalve wanneer daar afspraken over zijn. Nu de verkoop 
van hallucinogene paddenstoelen door de regering als verboden is 
bestempeld, zou de gemeente wat mij betreft buiten haar boekje 
gaan door te besluiten toch de verkoop van paddo’s te gedogen. 

Groningen, 22 januari 2009
Inge Jongman
(met specifieke dank aan Mentko Nap voor input aan deze bijdrage) 
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ChristenUnie Groningen in de pers

In de afgelopen maanden haalde de ChristenUnie Groningen met enige 
regelmaat de pers. Hieronder volgen enkele berichten die de afgelopen 
maanden de revue passeerden.

Bestuursleden werken mee met Stichting Present
Peter van der Wal en Richard Vrieling hebben zaterdag 17 januari 
jl. meegedraaid in een project van Stichting Present. De stichting 
Present heeft als missie om een brug te slaan tussen mensen die wat 
te bieden hebben en mensen die daarmee geholpen kunnen worden.
Zo gingen Peter en Richard met 6 andere klussers aan de slag bij iemand 
die vanuit een opvanghuis een eigen huis ging betrekken. Het huis zelf 
was “uitgeleefd” en de nieuwe bewoner was niet in staat om het huis 
bewoonbaar te krijgen. Door met een aantal mensen er de schouders 
onder te zetten werd het huis zienderogen opgeknapt, zodat er na een 
dag hard werken een stevige basis was om in het huis te gaan wonen. 
Er moest echter nog zoveel gebeuren dat een tweede groep (vanuit 
studentenvereniging Ichtus) er aan te pas moest komen om de losse 
eindjes af te ronden. Tegelijkertijd werden de kinderen van de nieuwe 
bewoner vermaakt, zodat ze niet in het drukke huis aanwezig hoefden te 
zijn en ze een leuke dag met andere kinderen konden hebben. Hiermee 
werd wel weer een missie voltooid.We mogen in een stad als Groningen 
blij zijn met de inbreng en het netwerk van de Stichting Present en 
via deze weg willen we kerkenraden, groeigroepen, bijbelkringen, 
studentenverenigingen enzovoort oproepen om je als groep eens 
een dag in te zetten voor een naaste in je omgeving. Kijk daarom op 
http://www.stichtingpresent-groningen.nl/ en meld je aan. Je kan je 
aanmelden voor een klusproject, maar ook voor een dag rondwandelen 
met bejaarden, spelletjes spelen met verstandelijkgehandicapten of 
alles wat je in je mogelijkheden hebt. 
De ChristenUnie Groningen wil deze stichting dan ook van harte bij u 
aanbevelen.

Bedienen Happietaria Groningen
Met veel plezier hebben David de Jong, Clariska en Adriaan van Hoek, 
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Martin Verhoef en Inge Jongman afgelopen zaterdag 13 december 
bediend in de Happietaria Groningen.  Ondanks het feit dat bedienen 
niet het dagelijkse werk van politici is, zijn wij er toch in geslaagd een 
behoorlijk aantal maaltijden te serveren. Achteraf bleek op deze avond 
weer een recordomzet te zijn gehaald ad 4.200 euro! Wij zijn blij met 
dit resultaat en met ons (bescheiden) aandeel hierin.

Kabelbaan
Afgelopen maandagavond (18 dec 2008, red.) vond het debat plaats 
over de Kabelbaan. Er was te weinig gelegenheid voor een politiek 
debat; wel bleek tijdens deze avond dat de zaal er erg positief over is. 
Dat geldt voor inwoners van de stad, maar ook voor vertegenwoordigers 
van het UMCG, GCC en ondernemers van de Euroborg.
De fractie van de ChristenUnie heeft een positieve grondhouding, maar 
wil nog wel het volgende weten:

Kosten/baten afwegen: wat kost het hele project/wat levert het •	
op? 
Zijn PPS-constructies mogelijk? En welke partners nemen deel, •	
wat is hun fi nanciële inbreng? 
Kabelbaan is interessant gezien vervoerswaarde, maar de •	
kabelbaan moet je wel afwegen in het geheel van openbaar 
vervoer/tram/P+R. 
Inbreuk privacy: moet ook nader onderzocht worden•	 . 

 De CU-fractie is bij voorbaat niet tegen een bijdrage uit de publieke 
middelen, mits de kabelbaan een bijdrage levert aan het publieke doel 
van goed en toegankelijk openbaar vervoer en mits private partijen ook 
een bijdrage leveren.
De winst van de avond zit in het feit dat een vervolgonderzoek tot de 
mogelijkheden behoort, wat de CU betreft mag daar ook een gedeeltelijke 
gemeentelijke bijdrage aan verleend worden; echter hiervoor bleek 
geen meerderheid te zijn bij de aanwezige raadsfracties. Wij wachten 
daarom het vervolg met spanning af maar blijven het concept meer dan 
de moeite waard vinden. Dat hebben wij al eerder laten blijken door 
het onderwerp in 2007 op de agenda van de raadscommissie Verkeer 
te plaatsen.





Verl. Hereweg 34, 9722 AD, Groningen-Zuid
wij zijn er voor u op:

dinsdag t/m vrijdag 9-18 uur
zaterdag                  9-17 uur

op zondag, maandag en feestdagen gesloten, de 
nieuwe voorjaarsfolder staat nu op: 

www.oudman.nlDat loopt geweldig!

Dat voelt goed!
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